
GRUDZIEŃ 
2020

TARCZA 
ANTYKRYZYSOWA

Kępicka tarcza an-
tykryzysowa ruszyła. 

Powstają nowe firmy. 

str. 2

NAGRODZILIŚMY 
LIDERÓW 30-LECIA

Prezentujemy sylwetki 
laureatów. 

str. 8-9

GALERIA ART-CAFE 
JUŻ OTWARTA

Kępiccy artyści prezen-
tują twórczość. 

str. 13

Z okazji tegorocznych Świąt Bożego Narodzenia 
życzymy, aby były one wytchnieniem 

od wszelkich zmartwień i obaw.
Szczególnie w tym czasie 
doceńmy obecność bliskich 

oraz serdeczność naszej Wspólnoty.
Niech w Nowym 2021 Roku szczęście i zdrowie 

nigdy Państwa nie opuszczą,
a wiara codziennie dodaje sił i energii 

do realizacji planów i zamierzeń.
Dziękujemy wszystkim, 

z którymi podejmowaliśmy wiele inicjatyw 
na rzecz lokalnej społeczności w mijającym roku, 

mając nadzieję, 
że współpraca ta była owocna i satysfakcjonująca.

Serdecznych Świąt 
i Szczęśliwego Nowego Roku!

   Magdalena Majewska  
     Burmistrz Kępic     

                
              Marek Busłowicz 
    Przewodniczący Rady Miejskiej w Kępicach
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Założyli swoje biznesy

Powstają nowe firmy

Kępicka tarcza anty-
kryzysowa ruszyła. W 
ramach realizowanego 
przez Gminę Kępice 
projektu „Kierunek – 
Mój Biznes” przyznano 
już pierwsze środki dla 
nowych przedsiębior-
ców.    

Przypomnijmy, że 
dzięki temu projektowi 
pozyskaliśmy blisko 1,8 
mln złotych na pomoc 
naszym mieszkańcom 
powyżej 30 roku życia w 
założeniu własnej dzia-
łalności gospodarczej.

W ramach pierwszej 
tury rekrutacji do dofi-

OD BURMISTRZA

Rok 2020 zapamiętamy 
pewnie na bardzo długo. 

Jeszcze 12 miesięcy temu, 
kiedy składaliśmy sobie ży-
czenia świąteczne, czy no-
woroczne nikt z nas nie spo-
dziewał się, jaki to będzie 
rok. Planowane inwestycje w 
naszej Gminie: m.in. budowa 
i oddanie do użytku Mieszka-
nia Plus, remont dworca w 
Korzybiu, rozbudowa świe-
tlicy w Osowie, budowa i 
przebudowa dziesięciu od-
cinków dróg, planowana 
przebudowa centrum Kę-
pic – to wszystko jeszcze rok 
temu napawało nas opty-
mizmem i radością. Mieliśmy 
zaplanowane wydarzenia 
kulturalne, rozrywkowe, ze-
brania sołeckie, strażackie, 
festyny i wiele innych. Pięknie 
się wszystko zapowiadało…

Niestety, już w marcu zo-
staliśmy postawieni w no-
wych okolicznościach. Na-
sze życie, plany, praca z dnia 
na dzień uległy całkowitej 
zmianie. Zostaliśmy posta-
wieni w zupełnie nowej rze-
czywistości, o której pewnie 
chcemy szybko zapomnieć. 

Z tego miejsca chciałam 
serdecznie podziękować 
wszystkim, którzy przyczynili 
się do tego, żeby nowa rze-
czywistość okazała się dla 
nas mniej bolesna. Serdecz-
nie dziękuję wszystkim wolon-
tariuszom, strażakom, pra-
cownikom Służby Zdrowia, 
Ośrodka Pomocy Społecz-
nej, Środowiskowego Domu 
Samopomocy, Biblioteki 

Publicznej, Przedsiębiorstwa 
Gospodarki Komunalnej, TBS, 
KOSiR, nauczycielom, dy-
rektorom szkół, rodzicom za 
zrozumienie, pomoc i życzli-
wość. Dziękuję także wyrozu-
miałym mieszkańcom, którzy 
czasami muszą stać w kolej-
ce, żeby załatwić sprawę. 

Przede wszystkim dziękuję 
swoim współpracownikom 
w Urzędzie Miejskim. Pomi-
mo trudnych czasów, prak-
tycznie żadna inwestycja 
nie została opóźniona, a 
większość spraw załatwiana 
jest na bieżąco. W trudnym 
czasie oddawaliśmy nowe 
mieszkania w centrum Kę-
pic, chociaż nie było plano-
wanego przecięcia wstęgi 
jednej z pierwszych inwesty-
cji w kraju. 2020 rok to przede 
wszystkim czas przebudowy 
wielu dróg, a także przygo-
towania nowych inwestycji 
- i w tym przypadku podoła-
liśmy.

Jak jednym zdaniem pod-
sumować mijający rok? 
Dzięki wspólnym działaniom 
daliśmy radę!

A na zbliżające się Świę-
ta i Nowy Rok życzę przede 
wszystkim zdrowia i spokoju, 
a także radości z każdego 
dnia. Oby wszystkie nasze 
plany i marzenia się spełniły, 
obyśmy mieli przy sobie oso-
by, na które zawsze możemy 
liczyć.   

g Magdalena
Majewska

Burmistrz Kępic

To nie był łatwy rok

nansowania wybrano 13 
wniosków o udzielenie 
wsparcia finansowego. 
Każdy z nowych przed-
siębiorców otrzyma 23 
050 zł na otwarcie wła-
snej firmy oraz do 2600 zł 
przez 12 m-cy wsparcia 
pomostowego na po-
krycie bieżących kosz-
tów prowadzenia dzia-
łalności gospodarczej. 
To między innymi składki 
ZUS, opłaty za dzierżawę 
pomieszczeń, opłacenie 
usług księgowych, itp.

Pozyskane pieniądze 
z projektu mogą realnie 
przyczynić się do zmi-
nimalizowania skutków 
wynikających z zastoju 

Dofinansowanie na zakup laptopów

Wojewoda Pomorski 
Dariusz Drelich zatwier-
dził listę szkół zakwalifi-
kowanych do Rządowe-
go programu rozwijania 
szkolnej infrastruktury oraz 
kompetencji uczniów i 
nauczycieli w zakresie 
technologii informacyjno 
– komunikacyjnych na 
lata 2020-2024 –„Aktyw-
na tablica”.  Wśród pla-
cówek, które otrzymały 
dofinansowanie jest także 
szkoła z naszej gminy!

Łącznie w wojewódz-
twie pomorskim wpły-
nęło 78 wniosków (dla 
267 szkół) organów pro-
wadzących. Do objęcia 
wsparciem finansowym 

wojewódzki zespół kwa-
lifikacyjny zarekomendo-
wał 130 szkół (38 organów 
prowadzących – łączne 
dofinansowanie wynosi 1 
815 640 zł). 

Wśród nich znalazła się 
Szkoła Podstawowa w 
Korzybiu, która otrzyma 
dotację w wysokości 14 

Pieniądze dla naszej szkoły

tysięcy złotych. Kolejne 
3,5 tysiąca złotych będzie 
wkładem naszego samo-
rządu. O dotacje mogły 
ubiegać się publiczne i 
niepubliczne szkoły pod-
stawowe i ponadpod-
stawowe, a także szkoły 
za granicą. Do tej pory z 
programu szkoły mogły fi-

nansować zakup m.in. in-
teraktywnych tablic mul-
timedialnych. Wyjątkowo 
w tym roku z uwagi na 
pandemię oraz wprowa-
dzone zdalne nauczanie 
środki mają być przezna-
czone przede wszystkim 
na zakup laptopów ze 
sprzętem umożliwiającym 
przetwarzanie dźwięku i 
głosu. Z tej możliwości ma 
zamiar także skorzystać 
Szkoła Podstawowa w Ko-
rzybiu. 

 Program jest finanso-
wany w 80 procentach z 
budżetu państwa i w 20 
proc. z wkładu własnego 
Gminy Kępice.                       
                                           g

Walka z ograniczeniami

Kępice bez barier
Kilkaset tysięcy złotych 
trafi do Gminy Kępice. 
To rezultat kolejnego 
projektu, który został 
wysoko oceniony, a w 
skali kraju znalazł się 
na drugim miejscu!   

- Projekt skierowa-
ny jest do pełnoletnich 
mieszkańców naszej 
gminy o ograniczonej 
mobilności, zatem do 
osób nie tylko z niepełno-
sprawnościami, ale do 
wszystkich którzy mają 
problemy z poruszaniem 
się – wyjaśnia Marzena 
Piszko – Bojaryn, koor-
dynator dostępności 
w Urzędzie Miejskim w 
Kępicach. „Kępice bez 
barier” – to tytuł projek-
tu, który pozwoli na re-
alizację usług indywidu-
alnego transportu „door 
to door” (czyli od drzwi 
do drzwi). Mieszkańcy 
naszej gminy będą mieli 
możliwość zamawiania 
(w różnych wygodnych 
formach, np. za pomo-
cą aplikacji, telefonu, 
strony internetowej, itp.) 
samochodu wraz z kie-
rowcą, który dowiezie 
ich pod wskazany ad-
res. – Pisząc projekt zda-
waliśmy sobie sprawę, 
że wciąż borykamy się z 

W naszej gminie będzie realizowany nowy projekt. Tym razem będziemy walczyć z ograniczeniami.

problemami związanymi 
z transportem i komuni-
kacją publiczną. Aż do 
18 z 36 miejscowości w 
gminie nie dociera ża-
den przewoźnik – do-
daje Piszko – Bojaryn. 
Wdrożona usługa po-
zwoli mieszkańcom bez-
płatnie dotrzeć np. do 
lekarza, urzędu, na re-
habilitację czy załatwić 
istotne sprawy w instytu-
cjach nie tylko na tere-
nie naszej gminy. Otrzy-
mane dofinansowanie 
pozwoli na zakup samo-
chodu  przystosowane-
go do przewozu osób z 
niepełnosprawnościami. 
Będzie to bus dostoso-
wany do przewozu wóz-
ków inwalidzkich. Projekt 
zakłada ścisłą współ-
pracę ze Spółdzielnią 
Socjalną „Razem”, która 
będzie odpowiadać za 
realizację usługi od stro-
ny organizacyjnej. Do-
datkowo planujemy za-
trudnienie kierowcy oraz 
asystenta osób z niepeł-
nosprawnościami, którzy 
zostaną przeszkoleni z 
zasad udzielania pierw-
szej pomocy przedme-
dycznej. – Stuprocento-
we dofinansowanie jakie 
otrzymamy na realizację 
przedsięwzięcia nie ob-
ciąży naszego budże-

tu, a pozwoli rozwiązać 
wiele problemów - mówi 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. Co waż-
ne, samochód będzie 
wyposażony m.in. w wó-
zek inwalidzki, torbę me-
dyczną, szelki dla psów 
asystujących. – W ra-
mach projektu zaplano-
waliśmy także likwidację 

barier architektonicz-
nych w dwóch budyn-
kach należących do 
zasobów gminy zamiesz-
kiwanych przez osoby z 
niepełnosprawnościami. 
Będą to budynki w Żeli-
cach i Osowie - dodaje 
Burmistrz Majewska. 

O etapach wdrażania 
usługi będziemy infor-

Film promujący walory naszej gminy i Powiatu Słupskiego

Powstał kolejny film 
promujący walory Gminy 
Kępice i Powiatu Słup-
skiego. Historia naszego 
regionu zachęca do ak-
tywnego wypoczynku. 

Istotą prezentowa-
nego filmu jest nie tylko 
promocja walorów tury-
stycznych naszej gminy, 
ale przede wszystkim za-
chęcenie mieszkańców i 
turystów do zapoznania 
się z niezwykłą i bogatą 
historią naszych terenów. 
Mamy wiele fantastycz-
nych obiektów – zacho-
wanych w dobrej kondy-
cji pałaców, kościołów, 
elektrowni wodnych, 
które wciąż imponują 
swoim wyglądem i roz-
machem. – Chcieliśmy 
właśnie te walory wy-
korzystać, dlatego za 
pośrednictwem KOSIR-u 
pozyskaliśmy środki ze 

Starostwa Powiatowe-
go – mówi Agnieszka 
Itrowska z Urzędu Miej-
skiego w Kępicach. – W 
pierwotnej wersji projekt 

W poszukiwaniu historii

W nagraniu spotu promocyjnego udział wzięła rodzina 
radnego Rafała Stelmacha.

przewidywał organizację 
rajdu rowerowego, pod-
czas którego profesjo-
nalni przewodnicy mieli 
przybliżać historię odwie-

dzanych miejsc. Sytuacja 
pandemiczna wymusiła 
na nas konieczność do-
konania zmian – wyja-
śnia Agnieszka Itrowska. 
Urzędnicy chcąc zreali-
zować zakładane w pro-
jekcie cele, postanowili 
nakręcić film prezentują-
cy trasy i miejsca, którymi 
mieli jechać uczestnicy 
rajdu. Opracowaniem 
pomysłów, scenariusza, 
tekstów, czy podkładem 
lektorskim zajęli się pra-
cownicy Referatu Inwe-
stycji i Rozwoju Strategicz-
nego. – Zależało nam 
także, aby w filmie wzięli 
udział nasi mieszkańcy. 
Cieszymy się, że w pro-
dukcję zaangażowała 
się cała rodzina radnego 
Rafała Stelmacha, która 
z dużym zapałem i peł-
nym profesjonalizmem 
zagrała w filmiku – doda-
je Paweł Lewandowski z 

Rowerzyści odwiedzają najciekawsze zakątki gminy 
ukazując ich piękno i zachęcają innych do zwiedzania.

gospodarczego związa-
nego z trwającą od kilku 
miesięcy pandemią.

- Projekt „Kierunek – 
Mój Biznes” jest swoistego 
rodzaju tarczą antykryzy-
sową dla naszych miesz-
kańców, którzy zdecy-
dują się założyć własny 
biznes – mówi Magdale-
na Majewska, Burmistrz 
Kępic.

Pierwsze firmy, które 
powstaną w naszej gmi-
nie działać będą m.in. w 
branży budowlanej, czy 
usługowej. – Będą to tak-
że usługi sprzątające, po-
wstanie myjnia parowa, 
jest też zainteresowanie 
branżą rękodzielniczą – 

wymienia Karolina Brze-
zińska – Ugorek z Urzędu 
Miejskiego w Kępicach. 

Łącznie w ramach pro-
jektu powstanie 30 firm. 
Kolejne rekrutacje pla-
nowane są w kolejnych 
latach.

- Mamy nadzieję, że 
nowi przedsiębiorcy od-
najdą się na rynku i z du-
żym powodzeniem będą 
prowadzić swoje biznesy 
– dodaje Burmistrz Ma-
jewska.

Projekt realizowany jest 
w ramach Europejskiego 
Funduszu Społecznego 
w ramach RPO WP na 
lata 2014 – 2020.

g 

Urzędu Miejskiego w Kę-
picach. Zdjęcia i montaż 
wykonała nasza lokalna 
firma Elite Drone. Film 
można obejrzeć na stro-

mować po podpisaniu 
umowy na dofinansowa-
nie i ustaleniu szczegóło-
wego harmonogramu 
realizacji projektu.

Projekt finansowany 
jest ze środków UE w 
ramach Działania 2.8. 
Rozwój usług społecz-
nych świadczonych w 
środowisku lokalnym Pro-

gramu Operacyjnego 
Wiedza Edukacja Roz-
wój 2014-2020 w ramach 
konkursu organizowa-
nego przez Państwowy 
Fundusz Rehabilitacji 
Osób Niepełnospraw-
nych.

 g 

nie internetowej www.ke-
pice.pl oraz w mediach 
społecznościowych na-
szej gminy.

g
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Kolejny konkurs grantowy rozstrzygnięty

Na jeziorem w Ko-
rzybiu powstanie pro-
fesjonalna infrastruk-
tura do uprawiania 
wędkarstwa, a teren zy-
ska nowe funkcje zwią-
zane z uprawianiem 
sportów wodnych. – Za 
pośrednictwem OSP Ko-
rzybie złożyliśmy wnio-
sek o dofinansowanie 
tej kompleksowej inwe-
stycji. Jej koszt oszaco-
waliśmy na ponad 250 
tysięcy, a otrzymane 
dofinansowanie wynio-
sło 213 tysięcy – wyja-
śnia Aleksandra Chisty-
niuk z Urzędu Miejskiego 
w Kępicach. Pieniądze 
pochodzą z Programu 
Operacyjnego Rybac-
two i Morze 2014-2020 
i zostały pozyskane za 
pośrednictwem Słowiń-
skiej Grupy Rybackiej. 
W ramach planowanej 
inwestycji zostaną wy-
remontowane dwa po-
mosty zlokalizowane na 
jeziorze korzybskim, wy-
konamy także remont 
pomostu dla wędkarzy 
tak, aby mogły korzy-
stać z niego również 
osoby na wózkach in-
walidzkich. W chwili 
obecnej pomosty są w 
bardzo złym stanie tech-
nicznym. – Wybudujemy 
także wiatę dla wędka-
rzy, którą wyposażymy w 
profesjonalny sprzęt do 

Ćwierć miliona odmieni Korzybie!
Tym razem pieniądze trafią do Korzybia. To będzie istny raj dla wędkarzy, miłośników przyrody i sportu. 

Nasi samorządowcy panelistami w ważnych dyskusjach

W listopadzie odbył się 
VII Kongres Współpracy 
Lokalnej, zorganizowany 
przez Centrum Integracji 
Społecznej. 

Wydarzenie odbyło się 
w formule online ze wzglę-
du na sytuację epidemio-
logiczną w kraju. Kongres 
Współpracy Lokalnej to 
spotkania, których celem 
jest wymiana wiedzy oraz 
doświadczeń pomiędzy 
osobami reprezentujący-
mi instytucje centralne, 
samorządy, organizacje 
pozarządowe, podmioty 
ekonomii społecznej oraz 
firmy w obszarze szeroko 

rozumianej współpracy 
międzysektorowej oraz 
zlecania zadań.

W jednym z paneli w roli 
prelegenta wzięła udział 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. W tym 
panelu samorządowcy 
dzieli się wiedzą i do-
świadczeniami w zakresie 
„Zamówień społecznie 
odpowiedzialnych”. W 
tym roku, podczas Kon-
gresu, dyskutowano m.in. 
o roli aktywnych kobiet, 
ruchów obywatelskich w 
kreowaniu rzeczywistości 
i ich możliwości wpływu 
na zmianę społeczną, 

wędkowania – zdradza 
Jacek Miszczyk, prezes 
OSP Korzybie. – Zakupi-
my między innymi łodzie, 
kajaki z napędem noż-
nym, pływadełko, czy 
zestawy wędkarskie. To 
będzie świetne miejsce 
do relaksu – dodaje pre-
zes Miszczyk. Co bardzo 
ważne, z infrastruktury 
będą mogły także swo-
bodnie korzystać osoby z 
niepełnosprawnościami, 
bowiem zostanie zaku-
piona specjalna tratwa 

modelach finansowania 
działalności społecznej, 
współpracy samorządu i 
NGO w budowaniu edu-
kacji obywatelskiej czy roli 
wiarygodnej informacji w 
budowaniu społeczeń-
stwa obywatelskiego.

Z kolei w V Pomorskim 
Konwencie Regionalnym 
Osób z Niepełnospraw-
nościami udział wziął Ma-
ciej Chaberski, Wicebur-
mistrz Kępic. Tegoroczny 
temat tego konwentu 
poświęcony był „Aktyw-
nej dostępności – jak 
działać, by żyć razem, a 
nie osobno”. Wraz z inny-

– platforma pływająca 
dla minimum 4 wędka-
rzy. Co istotne, będzie 
ona także zadaszona. 
Sprzętu będzie jednak 
znacznie więcej. Dwa 
jednoosobowe kajaki 
będą przystosowane do 
potrzeb wędkarzy, będą 
wyposażone w uchwyt 
na wędkę, czy pojemnik 
na sprzęt i złowione ryby. 
Zostaną także zakupione 
siedziska, a także prak-
tyczny stolik z miarką do 

mierzenia wielkości zło-
wionych ryb. Ciekawym 
elementem wyposaże-
nia tego miejsca, bę-
dzie także profesjonalny 
sygnalizator do informo-
wania o pojawiających 
się rybach w konkretnej 
części jeziora. – Wnio-
skodawcom zależało 
także, aby było to miej-
sce do rodzinnego spę-
dzania czasu oraz aby 
było wykorzystywane do 
edukacji – dopowiada 

Upamiętnili Zmarłych Mieszkańców Gminy Kępice

Święto, które zaangażowało ludzi  
do wspólnej akcji

1 listopada w polskiej 
kulturze jest dniem 
wyjątkowym. Zgodnie 
z tradycją i polskimi 
zwyczajami, to moment 
kiedy odwiedzamy swo-
ich bliskich na cmenta-
rzach, a zapalony znicz 
jest symbolem naszej 
pamięci o ważnych dla 
nas osobach. 

W tym roku było ina-
czej. Panująca pande-
mia wymusiła na pol-
skich władzach decyzję 
o zamknięciu cmentarzy 
w całym kraju, aby nie 
narażać ludzi na zara-
żenie się wirusem. – Zda-
jemy sobie sprawę, że 
dla wielu z nas to trudny 
moment. W tym roku nie 
moglismy odwiedzić na-
szych zmarłych bliskich i 
upamiętnić Ich choćby 
zapalając symboliczny 
znicz – przyznaje Maciej 
Chaberski, wiceburmistrz 
Kępic. – Choć mieszkań-
cy naszej gminy nie mo-
gli zrobić tego osobiście, 
postanowiliśmy ich w 
tych wyjątkowych oko-
licznościach wyręczyć – 

dodaje. Przedstawiciele 
zarządców cmentarzy 
podjęli w dniu 1 listpada 
wyjątkową inicjatywę. 
Na wszystkich cmenta-
rzach – w Kępicach, Bar-
cinie, Korzybiu, Płocku i 
Biesowicach zapalali zni-
cze na każdym grobie. W 
trakcie tego dnia łącz-
nie zapłonęło ponad 3 
tysiące światełek, aby 
choć w taki sposób ulżyć 
osobom które przeżywa-
ją brak osobistej możli-
wości pojawienia się na 
cmentarzu. Co ważne, 
znicze zostały zakupione 
u lokalnych przedsiębior-
ców, aby także wesprzeć 
ich działalność. – Bardzo 
dziękuję za to zaanga-
żowanie. Jestem bardzo 
wdzięczna za udział w tej 
inicjatywie i jestem prze-
konana, że ten niezwykły 
gest dodał wielu naszym 
mieszkańcom otuchy 
w tym trudnym czasie 
– mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic.

W związku z obostrze-
niami wprowadzonymi 
w ostatnich dniach, po-

legającymi na zamknię-
ciu cmentarzy, wielu na-
szych przedsiębiorców 
handlujących zniczami i 
kwiatami było zagrożo-
nych sporymi stratami. 
- Zależało nam na zmi-
nimalizowaniu skutków 
pandemii i obostrzeń 

Dobra współpraca z samorządem województwa

W listopadzie rozpo-
czął się remont chodni-
ka zlokalizowanego przy 
drodze wojewódzkiej nr 
208 w Barcinie. 

Zarząd Dróg Woje-
wódzkich przewidział 
m.in. rozebranie dotych-
czasowych płyt chod-
nikowych ze względu 
na liczne nierówności i 
zagłębienia. Nawierzch-
nia nowego chodnika 
zostanie wykonana z 
kostki betonowej wraz 
z wzmocnieniem istnie-
jącej podbudowy. Przy-
pomnijmy, że w ramach 
udanej współpracy z 
Samorządem Wojewódz-
twa Pomorskiego w ostat-
nim czasie został zmoder-
nizowany kilometrowy 
odcinek drogi między 
Warcinem a Osowem, 
a także wybudowano 
chodnik w Kępicach od 
wiaduktu w kierunku uli-
cy Składowej. – Współ-

praca z Samorządem 
Województwa Pomor-
skiego przebiega bar-
dzo pomyślnie i przynosi 
mieszkańcom wymierne 
korzyści – mówi Magda-
lena Majewska, Burmistrz 

Trwa modernizacja chodnika

Chodnik w Barcinie w trakcie remontu. 
Kępic. W trakcie prowa-
dzonych prac moder-
nizacyjnych w Barcinie, 
wszystkich uczestników 
ruchu drogowego prosi-
my o zachowanie szcze-
gólnej ostrożności.         g

Kępicki samorząd odkupił także kwiaty od naszych 
handlowców, aby zminimalizować straty.

Kępickie akcenty na kongresach
mi uczestnikami i specja-
listami m.in. w dziedzinie 
zaburzeń rozwoju, kępicki 
samorządowiec dysku-
tował o możliwościach 
aktywności i integracji w 
czasie pandemii oraz po 
jej zakończeniu. Szeroko 
zostały omówione kwe-
stie możliwości działań i 
oczekiwań w tym okresie 
osób z niepełnosprawno-
ściami. Z pewnością wnio-
ski płynące z tegoroczne-
go konwentu, przyczynią 
się do podjęcia działań 
zgodnych z oczekiwania-
mi tych osób. 

 g
Tegoroczne kongresy ze względy na pandemię odbyły 
się za pośrednictwem internetu.

urzędniczka. Wymyślono 
zatem stworzenie spe-
cjalnej ścianki dla dzieci 
do fotografowania z wi-
zerunkami tych gatun-
ków ryb, które żyją w ko-
rzybskim jeziorze. Projekt 
przewiduje także zakup 
zestawów do wędkowa-
nia, kołowrotków, pod-
bieraków, kamizelek 
asekuracyjnych, a na-
wet stacji do naprawy 
rowerów. – To bardzo 
kompleksowy projekt, 

który znacząco odmie-
ni teren przy korzybskim 
jeziorze, a co najważ-
niejsze realnie poszerzy 
funkcje rekreacyjno – 
sportowe. To z pewno-
ścią będzie atrakcyjne 
miejsce – dodaje Bur-
mistrz Magdalena Ma-
jewska. Sprzęt będzie 
mógł być wypożyczany 
i użytkowany na wszyst-
kich gminnych akwe-
nach wodnych.                                    

                             g 

Dziś pomosty zlokalizowane nad jeziorem w Korzybiu są w złym stanie technicznym. Ten projekt znacząco odmieni to miejsce i infrastrukturę.

W Biesowicach powstała ciekawa grafika

Trudno ją teraz poznać. 
Remiza Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Bie-
sowicach diametralnie 
odmieniła swój dotych-
czasowy wygląd. Na obu 
bramach wjazdowych 
pojawiły się malunki na-
wiązujące do wyma-
gającej pracy strażaka. 

- Mamy swój fundusz stra-
żacki do którego sukce-
sywnie wpłacamy środki 
za udział w akcjach. Po 
odłożeniu większej kwoty 
wspólnie decydujemy o 
jej przeznaczeniu. W tym 
roku chcieliśmy wykonać 
malunek, który upiększył 
nie tylko samą remizę, 

Strażacy upiększyli remizę

Efekty wykonanej pracy odmieniły wizerunek remizy.
ale także nadał tej części 
Biesowic niepowtarzalne-
go charakteru - wyjaśnia 
sołtys Szymon Ciepiela. 
Prac artystycznych z du-
żym powodzeniem pod-
jęła się firma Paka Art 
Studio. 

g

związanych z zamknię-
ciem cmentarzy- wyja-
śnia Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic. 
Dlatego Gmina Kępice, 
ale także nasze sołectwa 
zdecydowały się zaku-
pić od lokalnych handla-
rzy asortyment. - Kwiaty 

upiększyły miejsca pu-
bliczne, a w najbliższym 
czasie będziemy wnio-
skować o rekompensatę 
finansową ze środków 
państwowych w ramach 
uruchomionego spe-
cjalnie dedykowanego 
funduszu. Zależało nam, 

Znicze zostały kupione od lokalnych przedsiębiorców. 
1 listopada zarządcy cmentarzy zapalili je na wszyst-
kich grobach.

aby nasi przedsiębiorcy 
nie byli narażeni na straty 
- dodaje Pani Burmistrz. - 
Gdyby nie ta pomoc, 
straty mogłyby znaczą-
co osłabić naszą działal-
ność - przyznają przedsię-
biorcy.   

           g 
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Za ponad 230 tysięcy 
złotych zostanie wybu-
dowana mikroinstalacja 
fotowoltaiczna na tere-
nie ośrodka. Pozyskana 
w ten sposób energia 
elektryczna zasili budyn-
ki „Sobótki”. – Wniosek 
o dofinansowanie tego 
projektu złożyliśmy za 
pośrednictwem Sło-
wińskiej Grupy Rybac-
kiej – informuje Karoli-
na Brzezińska – Ugorek 
z Urzędu Miejskiego w 
Kępicach. – Na realiza-
cję zadania otrzymali-
śmy dofinansowanie w 
kwocie niemal dwustu 
tysięcy złotych – doda-
je urzędniczka. Panele 
będą zamontowane na 
specjalnych konstruk-
cjach na działce przy-
ległej do ośrodka. Zo-
staną one połączone w 
trzech łańcuchach po 
20 sztuk, umieszczonych 
w kierunku południo-
wym. Urzędnicy założyli, 
że moc pojedynczego 
panelu będzie wynosić 
min. 400 Wp, a całko-
wita moc instalacji ma 

wynosić 48 kW. – Zależy 
nam na wykorzystaniu 
warunków naturalnych 
do pozyskania energii. 
Ośrodek „Sobótka” to 
idealne miejsce do re-
alizacji takiej inwestycji 
– mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic. 
Znajduje się tu Centrum 
Edukacyjno - Kulturalne, 
bosmanat, przystań ka-
jakowa, otwarta strefa 
aktywności - wszystko 
to już za kilka miesięcy 
funkcjonować będzie z 
wykorzystaniem odna-
wialnych źródeł energii.

Ponadto w ramach 
projektu przewidziano 
cele edukacyjne. – Bę-
dziemy chcieli promo-
wać pozyskiwanie ener-
gii przy pomocy paneli 
fotowoltaicznych wśród 
naszych mieszkańców. 
Dlatego planujemy or-
ganizację spotkań i 
szkoleń, podczas któ-
rych fachowcy będą 
przedstawiać zalety ta-
kich instalacji ekologicz-
nych – wyjaśnia Karoli-
na Brzezińska – Ugorek. 

Dofinansowanie na kolejną inwestycję

„Sobótka” z naturalną energią
Ośrodek Wypoczynkowy „Sobótka” w Obłężu będzie czerpał energię z natury. W listopadzie  rozstrzygnięto konkurs 
na dofinansowanie inwestycji!

Inwestycja w Obłężu 
nie tylko przyczyni się 
do pozyskania energii 
naturalnej, ale co waż-
ne będzie miała istot-

W obłęskim ośrodku będzie realizowany ważny pro-
jekt. 

Zadanie pn. „Poprawa bezpieczeństwa i spójności dróg gminnych na terenie gminy Kępice 
poprzez budowę i przebudowę dróg w miejscowościach Osowo i Warcino” jest współfinansowane z Funduszu Dróg Samorządowych. 

Wartość inwestycji to: 1 606 610,34 zł, kwota dofinansowania wyniosła 1 204 957 zł.

Apelujemy

Trwa  sezon grzew-
czy. Strażacy apelują: 
sprawdzajmy instalacje 
kominowe!

Każdego roku w se-
zonie grzewczym od-
notowuje się przypadki 
pożarów, które są wy-
nikiem np. zapchanych 
przewodów komino-
wych. Nadal dość często 
mamy do czynienia tak-
że z zatruciami czadem. 
– Apelujemy i prosimy 
mieszkańców, aby dbali 
o profesjonalne i częste 
sprawdzanie stanu tech-
nicznego instalacji komi-
nowych – przypominają 
strażacy z OSP Kępice. 
Warto także wyposażyć 
się w czujkę tlenku węgla. 
– To stosunkowo niewielki 
wydatek, a może urato-
wać nam życie – dodają 
ochotnicy. Przypomina-

my, że tlenek węgla jest 
gazem silnie trującym, 
bezbarwnym i bezwon-
nym, dlatego czujniki, 
które wydają sygnały 
dźwiękowe są w stanie 
realnie nas ostrzec przed 
niebezpieczeństwem. 
Warto także zadbać 
o właściwie ubezpie-
czenie swoich domów 
i mieszkań. – W sytuacji, 
gdy dojdzie to tragicz-
nych sytuacji nie pozo-
staniemy bez pomocy, 
a ubezpieczenie pokryje 
straty – podpowiadają 
przedstawiciele służb. 
Apelujemy do wszystkich 
o rozwagę i szczególną 
dbałość o bezpieczeń-
stwo.

g

Dbajmy o swoje  
bezpieczeństwo!

Rozwój handlu i usług

W Kępicach powstają 
nowe punkty handlowe i 
usługowe. 

17 listopada uroczy-
ście otwarto nowy sklep 
należący do PSS Społem 
Sławno. Sklep „Gama” 
zlokalizowany jest przy ul. 
Bielaka 11. W jego otwar-
ciu wzięli udział m.in. 
członkowie zarządu PSS 

Społem, samorządowcy 
oraz jego pracownicy. 
– Cieszymy się z kolejne-
go punktu handlowego 
w naszej gminie. To nie 
tylko poszerzanie oferty 
handlowej dla klientów, 
ale także możliwość za-
trudnienia dla naszych 
mieszkańców – mówi-
ła Magdalena Majew-

Szeroka oferta dla klientów

Oficjalne otwarcie sklepu „Gama” w Kępicach.
ska, Burmistrz Kępic. Po 
przecięciu symbolicznej 
wstęgi, pierwsi klienci nie 
tylko wykonali zakupy, 
ale także otrzymali upo-
minki. Przypomnijmy, że 
wcześniej punkty handlo-
wo – usługowe rozpoczę-
ły bądź kontynuowały 
swoją działalność w bu-
dynkach przy ul. Niepod-

ległości, które powstały 
w ramach programu 
„Mieszkanie +”. Mieszczą 
się tam nie tylko sklepy 
spożywcze, ale także 
m.in. filia banku, księgar-
nia, zakład optyczny, 
sklep odzieżowy czy sa-
lon fryzjerski. Zachęcamy 
do korzystania z oferty 
naszych lokalnych przed-
siębiorców.                     g

Nowe punkty handlowo – usługowe prężnie działają w 
budynkach przy ul. Niepodległości.

ny wpływ na obniżenie 
kosztów eksploatacyj-
nych ośrodka. 

g 

- Miło nam poinformo-
wać, że od 9 listopada 
Regionalne Centrum 
Krwiodawstwa i Krwio-
lecznictwa im. Jana 
Pawła II w Słupsku po-
biera osocze od tzw. 
ozdrowieńców – mówi 
Magdalena Żynis, kie-
rownik ds. organizacyj-
nych tej instytucji. – Za-
chęcamy do kontaktu 
z nami wszystkie osoby 
spełniające warunki, 
ponieważ zapotrzebo-
wanie na osocze od 
ozdrowieńców ze strony 
szpitali jest ogromne – 
dodaje pani kierownik. 

Pierwsi mieszkańcy 
Gminy Kępice  odda-
li swoje osocze. Wśród 
nich jest kilkoro urzędni-
ków z Urzędu Miejskie-
go w Kępicach. – Jeśli 
możemy pomóc, to nie 
ma się nad czym za-
stanawiać – podkreśla 
Agnieszka Itrowska. – 
Skoro przeszłam już tę 
chorobę, to teraz mogę 
to zamienić w coś po-
zytywnego – dodaje 

urzędniczka. Dzięki du-
żej akcji informacyjnej 
o zapotrzebowaniu na 
osocze, coraz więcej 
osób nabiera przeko-
nania, że warto w ten 
sposób pomóc. – Być 
może niektórzy odczu-
wają dyskomfort na 
myśl o wkłuciach, czy 
podłączeniu do specja-
listycznej maszyny. Sam 
tak miałem – przyznaje 
z kolei Rafał Rakoczy, 
pracownik Urzędu Miej-
skiego w Kępicach. – 
Okazało się, że lęk był 
niepotrzebny, a teraz 
została tylko satysfak-
cja i zadowolenie, że 
miałem szansę pomóc 
potrzebującym – doda-
je pan Rafał. Samorzą-
dowcy deklarują także 
pomoc w transporcie.– 
Jeśli chętni do oddania 
osocza mieszkańcy na-
szej gminy zgłoszą nam 
zapotrzebowanie, to 
również pomożemy w 
organizacji transportu 
do centrum krwiodaw-
stwa do Słupska – de-

Mieszkańcy Kępic odpowiedzieli na ważny apel

Wzajemna pomoc
O potrzebie oddawania osocza dla osób ciężko przechodzących cho-
robę wywołaną koronawirusem pisaliśmy już kilkukrotnie. Kępiczanie już 
reagują.

klaruje Burmistrz Magda-
lena Majewska.

Klub Honorowego 
Dawcy Krwi w Kępicach 
zaprasza ozdrowieńców 
do kontaktu. - Pragnę 
serdecznie zaprosić do 
naszego klubu wszyst-
kich mieszkańców Gmi-
ny Kępice, którzy oddali 
osocze wspierając tym 
samym osoby ciężko 
przechodzące koro-
nawirusa - mówi Jerzy 
Flegel, Prezes kępickie-
go klubu Honorowego 
Dawcy Krwi. Zarząd 
klubu postanowił uho-
norować mieszkańców 
oddających osocze 
upominkami i specjal-
nymi podziękowaniami. 
Krwiodawcy proszą o 
wcześniejsze umówie-
nie wizyty pod nr tel. 695 
074 608. - Chcemy w ten 
sposób wyrazić naszą 
wdzięczność i podzięko-
wać za ofiarną postawę 
w dobie pandemii - do-
daje prezes Flegel.

g 
Agnieszka Itrowska z Urzędu Miejskiego w Kępicach podczas oddawania osocza.

Wykonali remont ze środków Funduszu Sołeckiego

Sołectwo Biesowice w 
tym roku przeznaczyło 
z Funduszu Sołeckiego 
kwotę 8 tysięcy zł na wy-
konanie remontu kuchni 
znajdującej się w tam-
tejszej świetlicy. – Bardzo 
nas cieszy, że w realizo-
wany remont zaangażo-
wali się nasi mieszkańcy 
– mówi z dumą Szymon 
Ciepiela, Sołtys Biesowic. 
– Wspólnie z mieszkań-
cami sołectwa oraz przy 
współpracy z OSP Bieso-
wice wykonaliśmy mon-
taż mebli oraz wspólnie 
je ustawiliśmy – dodaje 
sołtys. W ramach tej in-
westycji zakupiono dwie 
kuchenki gazowe z pie-
karnikami, lodówkę, eks-
pres do kawy, dwa oka-
py oraz meble kuchenne. 
Staraniem mieszkańców 
odświeżono także prze-
strzeń i wymalowano 
ściany. – Teraz kuchnia 
dostała nowe życie i z 
pewnością będzie świet-

nie służyć naszym miesz-
kańcom – cieszy się Sołtys 
Ciepiela. Pierwsza radość 
już płynie od zespołu Pie-
truchy oraz KGW Biesowi-
ce. – Każdy będzie mógł 
skorzystać z tego miej-
sca. Jak tylko skończy 

Wyremontowali kuchnię

W wyremontowanej kuchni są też nowe meble oraz 
sprzęt AGD.

się pandemia, będzie-
my zachęcać wszystkich 
do wynajmowania sali z 
możliwością skorzystania 
z tak dobrze wyposażo-
nej kuchni – kończy Szy-
mon Ciepiela.

                     g

Szpital prosi o wsparcie

W listopadzie słupski 
szpital wystosował waż-
ny apel. Medycy proszą 
o wsparcie w postaci 
środków ochrony oso-
bistej dla pacjentów i 
personelu. Kępiczanie 
zareagowali bardzo 
szybko. – W ostatnich 
dniach nasi mieszkańcy 
przynoszą wodę w ma-
łych butelkach, ręczniki 
papierowe, czy mydło 
w płynie. Widać, że apel 
słupskiego szpitala poru-
szył naszą społeczność 
– mówi Danuta Jüngling 
z Biblioteki Miasta i Gmi-
ny Kępice. Przypomnimy, 
że dary dla pacjentów i 
personelu medycznego 
można przynosić do na-
szej biblioteki lub do gale-
rii „Art Cafe” przy ul. Nie-
podległości. – W chwili 
obecnej zależy nam naj-
bardziej na ręcznikach 
papierowych, mydle w 
płynie, środkach higie-
ny intymnej dla kobiet 

oraz wodzie butelkowa-
nej małej z nakrętkami z 
ustnikiem – przypomina 
Marcin Prusak, rzecznik 
prasowy szpitala. – Bar-

Kępiczanie pomagają

Kępiczanie odpowiedzieli na apel słupskiego szpitala. 

dzo dziękujemy za każdą 
pomoc i okazane serce – 
dodaje Prusak.

                     g
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laureatka w kategorii Działalność 
społeczna i charytatywna. Wielolet-
nia Sołtys Przytocka, zaangażowana 
w rozwój sołectwa. Skuteczna organi-
zatorka życia społecznego i kultural-
nego. Należy do OSP w Przytocku. 

Krystyna Rapta

Przypomnijmy, pod ko-
niec kwietnia ogłosiliśmy 
plebiscyt pod nazwą „30-
tu Liderów na 30-lecie 
Samorządności. Jego ce-
lem było wyłonienie osób 
szczególnie zaangażo-
wanych, którzy w okresie 
ostatnich 30 lat mieli zna-
czący wpływ na rzeczywi-
stość Gminy Kępice. 

Wśród laureatów znaj-

dują się osoby doskonale 
nam znane. Są cenione i 
lubiane w swoich środowi-
skach, które nigdy nie były 
im obojętne. Wszystkich 
łączy jeden mianownik – 
zawsze działają z pasją, 
niezależnie od dziedziny 
w którą się zaangażowali. 
Są w różnym wieku, mają 
ogromne ambicje, a co 
najważniejsze – potrafią 

zarażać innych do po-
dejmowania wspólnych 
inicjatyw. W ostatnich 
dniach listopada władze 
samorządowe wręczyły 
laureatom dyplomy wraz 
z nagrodami. – Dziś pre-
zentujemy sylwetki na-
grodzonych, którym tytuł 
wraz z upominkiem wrę-
czyła Burmistrz Magdale-
na Majewska.                  g

Mamy 30 Laureatów
Kończy się szczególny rok dla samorządu terytorialnego. W 2020 roku 
przypadł ważny jubileusz upamiętniający wybory samorządowe z 27 
maja 1990 roku. W Gminie Kępice wybrano liderów, którzy przez ostat-
nie trzydzieści lat aktywnie działali na rzecz naszej Małej Ojczyzny.

laureat w kategorii Działalność spo-
łeczna i charytatywna. Prowadzi 
przedsiębiorstwo ogrodniczo – rolne, 
zaangażowany w życie społeczne. 
Zawsze pomocny, chętnie angażuje 
się w różne przedsięwzięcia.

Andrzej Reszetar

laureat w kategorii Nagroda Miesz-
kańców Gminy Kępice. Doceniony za 
działalność w wielu obszarach. Pełni 
m.in. funkcję Radnego Rady Miejskiej 
oraz Prezesa OSP w Biesowicach. Nie-
zwykle aktywny i pomocny. 

Krzysztof Rosiak

 laureat w kategorii Nagroda Miesz-
kańców Gminy Kępice. Doceniony 
za zamiłowanie do sportu, promo-
wanie pozytywnych wzorców wśród 
mieszkańców. Człowiek niezwykle za-
angażowany w życie gminy. 

Zenon Słomski

laureat w kategorii Nagroda Miesz-
kańców Gminy Kępice. Doceniony 
za swoją nietuzinkową osobowość. 
Muzyk, artysta, rzeźbiarz – niewątpli-
wie postać wielu talentów. Zaanga-
żowany w życie społeczne i kultural-
ne. Człowiek orkiestra.

Marian Sołtysik

laureat w kategorii Gospodarka. Wła-
ściciel firmy produkcyjno – handlowej 
w Kępicach. Specjalizuje się w m.in. 
w produkcji chust, opakowań z folii, 
i jednorazowej odzieży ochronnej. W 
czasie pandemii właściciel wspoma-
gał słupski szpital swoimi produktami. 

Piotr Szymczak 

laureat w kategorii Nagroda Miesz-
kańców Gminy Kępice. Doceniony 
za działalność sportową, obecnie 
wiceprezes Klubu Sportowego „Gar-
barnia Kępice”. Animator sportowy, 
strażak OSP, działacz społeczny.

Karol Waszak 

laureat w kategorii Działalność spo-
łeczna i charytatywna. Sportowiec, 
nauczyciel z wieloletnim doświadcze-
niem. Przyjaciel młodzieży, propaga-
tor sportu. Prezes Klubu Barton Barci-
no.

Zdzisław Watral

laureat w kategorii Rozwój. Przedsię-
biorca, właściciel sklepów, pracodaw-
ca. Był też Radnym RM w Kępicach. 
Sprawy gminy zawsze były mu bliskie, 
zaangażowany w życie społeczne.

Roman Łoboda 

laureat w kategorii Gospodarka. 
Przedsiębiorca, właściciel sklepu w 
Kępicach. Zaangażowany w życie 
sportowe gminy, animator, sporto-
wiec z sukcesami.

Krzysztof Maciąg

laureat w kategorii Rozwój. Właści-
ciel dużego gospodarstwa rolnego, 
prowadzonego z wieloma sukcesami. 
Zatrudnia wielu mieszkańców gminy. 

Augustyn Misiewicz

laureat w kategorii Samorząd. Czło-
wiek wielu talentów, niezwykle za-
angażowany w rozwój gminy. Pełnił 
m.in. funkcję Naczelnika Gminy. Za-
wsze blisko samorządowych spraw, 
ludzkich problemów. 

Andrzej Pilawka

laureat w kategorii Sport. Wieloletni 
nauczyciel, sportowiec. Animator ży-
cia sportowego. Zaangażowany w 
życie społeczne, pełnił m.in. funkcję 
radnego Powiatu Słupskiego oraz 
Gminy Kępice.

Stanisław Gosławski

laureat w kategorii Gospodarka. Wła-
ściciel jednych z największych firm 
w gminie – Gras oraz Metal Works. 
Przedsiębiorstwa zapewniają pracę 
wielu mieszkańcom. Zaangażowany 
także w życie społeczne gminy. 

Piotr Grabowski

laureatka w kategorii Nagroda Miesz-
kańców Gminy Kępice. Jest nauczy-
cielką w Kępicach, bardzo zaanga-
żowana w działalność charytatywną. 
Współorganizuje m.in. finały WOŚP 
oraz doraźne akcje pomocowe. 

Ewelina Jaworska – Schweda

laureat w kategorii Samorząd. Znany 
z samorządowej działalności, pełnił 
m.in. funkcję radnego Rady Miejskiej 
w Kępicach oraz dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Biesowicach. Na-
uczyciel z bogatym stażem, animator.

Eugeniusz Kluk

laureat w kategorii Kultura. Twórca, 
poeta, wieloletni nauczyciel z wielo-
ma pasjami. Swoim talentem zaraża 
nie tylko młodzież, ale ludzi w każdym 
wieku. Aktywnie i skutecznie promuje 
naszą gminę.

Grzegorz Chwieduk

laureatka w kategorii Gospodarka. 
Dyrektor zarządzająca w firmie Kegar. 
Dzięki profesjonalizmowi i zaangażo-
waniu firma znana jest z w całym kra-
ju i wciąż się rozwija będąc jednym z 
największych pracodawców w gminie.

Anna Ćwiękowska

laureatka w kategorii Samorząd. Wie-
loletnia pracownica UM w Kępicach. 
Zajmowała się m.in. obsługą RM, od-
powiadała za organizację wyborów. 
Była kierownikiem Referatu Organiza-
cyjnego. Zawsze pomocna i życzliwa.

Ewa Derra

laureat w kategorii Kultura. Zaanga-
żowany w życie społeczno – kultural-
ne w naszej gminie. Prowadzi imprezy, 
współpracuje z biblioteką i lokalnymi 
stowarzyszeniami. Zawsze pomocny i 
uśmiechnięty.

Eugeniusz Deszczyków

laureat w kategorii Kultura. Malarz, 
plastyk, zdobywca wielu prestiżo-
wych nagród w konkursach w Polsce 
i za granicą. Niezwykle zaangażowa-
ny w życie kulturalne. Jest także muzy-
kiem. Człowiek wielu talentów.

Jacek Adamczyk

laureat w kategorii Samorząd. Wie-
loletni Radny Rady Miejskiej w Kępi-
cach, obecnie jej przewodniczący. 
Zaangażowany w wiele przedsię-
wzięć, zawsze pomocny i otwarty na 
ludzkie potrzeby.

Marek Busłowicz 

laureat w kategorii Działalność spo-
łeczna i charytatywna. Lekarz z wie-
loletnim stażem, zaangażowany w 
życie społeczne gminy, był radnym 
Rady Miejskiej w Kępicach. Jest także 
członkiem OSP. 

Wiesław Leonczuk 

laureat w kategorii Samorząd. Sku-
teczny samorządowiec. Były radny 
oraz Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Kępicach, obecnie Starosta Słup-
ski. Sprawy Gminy Kępice zawsze są 
mu bardzo bliskie. 

Paweł Lisowski 

laureatka w kategorii Rozwój. Jest 
przedsiębiorcą, często wspiera akcje 
charytatywne. Niezwykle życzliwa w 
kontaktach międzyludzkich.

Halina Kowalska

laureatka w kategorii Kultura. Zaan-
gażowana w życie kulturalne i spo-
łeczne naszej gminy. Udziela się w 
stowarzyszeniach i organizacjach se-
nioralnych. Zawsze pomocna, życzli-
wa i uśmiechnięta. 

Maria Ławrenowicz

laureat w kategorii Rozwój. Zaanga-
żowany na rzecz mieszkańców Korzy-
bia. Wieloletni sołtys, bardzo skutecz-
ny w pełnieniu swoich obowiązków. 
Pełnił funkcję naczelnika OSP, przy-
czynił się do budowy remizy.

Leon Follehr

laureat w kategorii Gospodarka. 
Przedsiębiorca z wieloma sukcesami, 
właściciel sklepów w gminie Kępice 
oraz w naszym powiecie. Zaangażo-
wany w życie społeczne oraz kultural-
ne. 

Bogdan Gliwka

laureat w kategorii Nagroda Miesz-
kańców Gminy Kępice. Doceniony 
za działalność kulturalną i sportową. 
Długoletni zawodnik Garbarni Kępi-
ce, współorganizator wielu akcji cha-
rytatywnych. 

Tomasz Finster

laureat w kategorii Działalność spo-
łeczna i charytatywna. Prezes klubu 
Honorowego Dawcy Krwi w Kępi-
cach. Propagator i inicjator wielu ak-
cji na rzecz krwiodawstwa i pomaga-
nia osobom potrzebującym. 

Jerzy Flegel
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Wieloletnia walka przynosi efekty

Plener artystyczny to 
inicjatywa Stowarzysze-
nia „Razem dla Kępic”, 
które uzyskało wsparcie 
finansowe ze Starostwa 
Powiatowego na orga-
nizację przedsięwzięcia. 
- Początkowo planowali-
śmy organizację pleneru 
na terenie Ośrodka Wy-
poczynkowego Sobótka 
nad Jeziorem Obłęskim 
– mówi Karolina Brzeziń-
ska- Ugorek, prezes Sto-
warzyszenia „Razem dla 
Kępic”. – Jednak z uwa-
gi na zagrożenie epide-
miczne i bezpieczeństwo 
uczestników, zdecydo-
waliśmy, że zmienimy for-
mułę pleneru na zdalną 
– dodaje. Część artystów 

Wyjątkowy plener w czasie pandemii

z powiatu słupskiego 
otrzymała pakiet zdjęć 
przedstawiających okoli-
ce jeziora, inni odwiedzili 
to miejsce we własnym 
zakresie. Nie brakowało 
także osób, które od-
wzorowały na płótnach 
swoje wspomnienia 
sprzed lat związane z 
wypoczynkiem nad na-
szym jeziorem. – Zakła-
daliśmy wykonanie wy-
stawy poplenerowej i jej 
oficjalne otwarcie. Nie-
stety, pandemia zmienia 
nasze plany – przyznaje 
Aleksandra Christyniuk z 
Urzędu Miejskiego w Kę-
picach. Organizatorzy 
postanowili, że obrazy 
zostaną wyekspono-

Jest trudnym zawodnikiem, walka z nim jest niełatwa i uciążliwa. Od kilku lat prowadzimy z nim prawdziwą bitwę. 
Mowa o… barszczu Sosnowskiego.

W 2012 roku rozpoczę-
liśmy pierwsze działania 
zwalczające tę roślinę. 
Parzy, powoduje pro-
blemy z układem oddy-
chania i krążenia, jest za-
grożeniem dla naszego 
zdrowia, a w skrajnych 
przypadkach – życia. W 
latach siedemdziesią-
tych sądzono, że będzie 
idealnym surowcem na 
paszę dla zwierząt. Nie 
była, a problem pozo-
stał. Rozrasta się do kilku 
metrów wzwyż, a z jed-
nego kwiatostanu może 
wydać do 40 tysięcy na-
sion. Niesione z wiatrem, 
roznoszone przez ptaki, 
może rosnąć niemal 
wszędzie. Tak właśnie 
było w naszej gminie. 
Było, bo znaczna część 
połaci została już zlikwi-
dowana. O historii tej nie-
łatwej walki rozmawiamy 
z Krzysztofem Sengerem, 
prezesem Spółdzielni So-
cjalnej „Razem” w Kępi-
cach, która była bezpo-
średnio odpowiedzialna 
za te działania.

Red.: Wróćmy zatem 
do początku. Przez wiele 
lat w Polsce nie dostrze-
gano problemu z barsz-
czem Sosnowskiego. 
Dopiero kilkanaście lat 
temu, zaczęto zwracać 
uwagę na jego szkodli-
we oddziaływania na 
ludzi, ale także na inną 
roślinność. Kiedy Gmina 
Kępice problem zidenty-
fikowała i podjęła realne 
działania?

- Walka z barszczem 
Sosnowskiego w naszej 
gminie rozpoczęła się 
w 2012 roku. Zaczęliśmy 
w tym czasie otrzymy-
wać sygnały od naszych 
mieszkańców, że zda-
rzają się coraz liczniejsze 
poparzenia wywołane 
tą rośliną. Postanowili-
śmy od razu interwenio-
wać. Przyznam, że na 
początku były to dość 
chaotyczne działania i 
głównie skupiały się na 
jej wycinaniu. Wtedy jesz-
cze nasza wiedza na te-
mat barszczu była dość 
ograniczona, więc raczej 
prowadziliśmy doraźne 
akcje. W miarę kolejnych 
miesięcy, sprawa nabie-
rała coraz poważniejsze-
go rozmachu…

Red.: To pewnie ozna-
czało, że problem był 
większy niż przypuszcza-
no.

- Niestety, jest w tym 
dużo racji. W 2013 roku 
napisaliśmy wniosek do 
WFOŚiGW, z którego 
otrzymaliśmy wówczas 
55 tys. zł. Tamten projekt 
zakładał przeprowadze-
nie inwentaryzacji barsz-
czu Sosnowskiego, aby 
rozpoznać z jak dużym 
zagrożeniem mamy do 
czynienia na terenie na-
szej gminy. Po dokonaniu 
inwentaryzacji stwier-
dzono występowanie 
tej rośliny na łącznym 
obszarze 38 ha, czyli na-
prawdę była to bardzo 
duża powierzchnia. Po-
prosiliśmy wówczas na-
ukowców o doradztwo 
w jaki sposób prowadzić 
dalsze prace. Podjęliśmy 
próby testowe na trzech 
powierzchniach, w każ-
dej stosując inną meto-
dę zwalczania intruza. 
Okazało się, że najbar-
dziej skuteczną meto-
dą było prowadzenie 4 
oprysków miejscowych 
oraz 3 koszeń w okresie 
od kwietnia do paździer-
nika każdego roku. Pro-
jekt zakładał ochronę 
bioróżnorodności, zatem 
ochronę gatunków ro-
dzimych. To było ważne, 
aby ograniczyć jego eks-
pansję i dać szansę na 

Intruz zaatakował Gminę Kępice!

rozwój naszym rodzimym 
gatunkom.

Red.: Widać, że z każ-
dym kolejnym krokiem 
Wasze działania stawały 
się coraz bardziej profe-
sjonalne. Ale wiedza to 
jeszcze nie wszystko. Jak 
w każdej walce, potrzeb-
ne były pieniądze. 

- Dokładnie. Mając 
już zinwentaryzowane 
występowanie rośliny 
oraz wybraną metodę 
jej zwalczania postano-
wiliśmy złożyć projekt 
o dofinansowanie ze 
źródeł Unii Europejskiej. 
Udało się na cały pro-
jekt zdobyć ponad 2,9 
mln zł. Oprócz środków 
na same zabiegi, zaku-
piliśmy także niezbędny 
sprzęt. Wyposażyliśmy się 
w kombinezony, opryski-
wacze, kosy, wykaszar-
ki, a nawet drona, który 
umożliwiał nam wykony-
wanie dokumentacji fo-
tograficznej z miejsc trud-
no dostępnych. Ponadto 
udało nam się pozyskać 
kolejne środki z Agencji 
Nieruchomości Rolnych 
(obecnie KOWR) oraz z 
Wojewódzkiego Fundu-
szy Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej. 
Dzięki temu, Gmina Kę-
pice praktycznie nie do-

wane w obłęskim Cen-
trum edukacyjno – kul-
turalnym, gdzie każda 
chętna osoba będzie je 
mogła obejrzeć indywi-
dualnie. – Ponadto przy-
gotujemy materiały pro-
mocyjne w formie ulotek 
z podsumowaniem ple-
neru, przedstawieniem 
sylwetek artystów oraz 
ich prac- dodaje Alek-
sandra Christyniuk. 

Jak podkreślają orga-
nizatorzy, poziom zapre-
zentowanych prac jest 
niezwykle wysoki, a udział 
w plenerze aż dziecięciu 
artystów z uwagi na jego 
nietypową formułę, robi 
spore wrażenie. – Żału-
jemy, że w tym roku za-

Obłęże jak z obrazka
Kilkanaście prac przedstawiających uroki Jeziora Obłęskiego powstało w ramach ple-
neru pn. „W plener po sztukę – bliżej natury w Gminie Kępice.”

brakło wspólnej pracy 
i spotkania w plenerze 
wszystkich artystów. Wie-
rzymy, że nadrobimy to w 
kolejnych latach – mówi 
Brzezińska – Ugorek

Dziękujemy artystom, 
którzy wzięli udział w 
plenerze: Joanna So-
bolewska, Volodymyr 
Lobun, Katarzyna Wi-
śniewska, Jacek Adam-
czyk, Alicja Adamczyk, 
Wojciech Czubajewski, 
Wanda Botter, Ewa Gru-
żewska, Paweł Kędzier-
ski, Krystyna Czucha.

Obecnie prace są wy-
eksponowane w galerii 
Art Cafe w Kępicach. 

g

Obraz Joanny Sobolewskiej.

Krzysztof Senger na tle kilkumetrowych łodyg barszczu Sosnowskiego w początko-
wych latach zwalczania rośliny.

łożyła złotówki do tego 
przedsięwzięcia. Projekt 
rozpoczynaliśmy w 2016 
roku, a dofinansowanie 
przeznaczone było na 
działania zwalczające 
barszcz na okres kolej-
nych pięciu lat.

Red.: Teraz już wystar-
czyło przystąpić do pra-
cy. Zapewne nie była 
ona najłatwiejsza?

- Już w pierwszym roku 
realizacji projektu, okazu-
je się, że rośliny jest jesz-
cze więcej niż począt-
kowo zdiagnozowaliśmy. 
Zaczęliśmy otrzymywać 
dużo sygnałów od leśni-
ków, że zdarzają się po-
łacie barszczu Sosnow-
skiego nawet w środku 
lasu. Do tego dochodziło 
wiele zgłoszeń od miesz-
kańców. Kiedy ludzie 
dowiedzieli się jak duże 
zagrożenie stanowi ta 
roślina, to zaczęli się przy-
glądać swoim ogrodom, 
działkom i polom. Wte-
dy ta ilość wzrosła nam 
do 50 ha. To było duże 
zaskoczenie, ale od razu 
podejmowaliśmy działa-
nia. Realizacją zadania 
zajmowali się pracow-
nicy Spółdzielni Socjal-
nej „Razem” i zwykle po 
otrzymaniu takiego zgło-
szenia wysyłaliśmy tam 

ludzi. 
Red.: Skoro sami 

mieszkańcy zgłaszali 
występowanie rośliny, to 
również musieli zdawać 
sobie sprawę z zagroże-
nia?

- W tamtym okresie 
organizowaliśmy dużo 
spotkań w sołectwach, 
rozpowszechnial i śmy 
materiały informacyjne 
i ulotki. Uczulaliśmy rad-
nych i sołtysów, aby roz-
mawiali na ten temat z 
ludźmi. Wiedzieliśmy, że 
aby osiągnąć skutek, 
musimy podjąć działa-
nia na szeroką skalę. Bez 
informacji od mieszkań-
ców, nie moglibyśmy 
działać kompleksowo. 
Ponadto organizowa-
liśmy wiele konkursów 
wśród dzieci i młodzieży. 
Dlatego przy okazji na-
szej rozmowy, raz jeszcze 
dziękuję wszystkim, którzy 
przez te lata nam poma-
gali. Wspólnie zrobiliśmy 
świetną robotę!

- Red.: Czyli czas na 
podsumowania…

- Tak, właściwie wła-
śnie teraz kończą się na-
sze działania w ramach 
tego projektu. Łącznie 
udało nam się usunąć 
zakładane 35-37 ha tej 
rośliny. Pozostaje nam jej 
w granicach ok. 15 ha. 
Obawiam się, że jeśli w 
ciągu 2-3 lat nie będzie-
my kontynuowali tego 
procesu, to znowu roślina 
się znacznie odradzać. 
Dziś wiemy już o niej bar-
dzo dużo. Proszę pamię-
tać, że jej nasiona po-
trafią przetrwać kilka lat i 
niesione z wiatrem, rozwi-
jać się niemal wszędzie. 
Dzięki naszym zabiegom 
nastąpiło znaczne ogra-
niczenie jej występowa-
nia, a z olbrzymich poła-
ci pozostały co najwyżej 
kępy. 

Red.: A trzeba pamię-
tać jak negatywne skut-
ki przynosi spotkanie z 
barszczem.

- Roślina zawiera związ-
ki, które parzą skórę, 
mogą doprowadzić do 
poważnych problemów 
z oddychaniem. To groź-
na roślina dla zdrowia i 
życia. Barszcz Sosnow-
skiego sięgał kilku me-
trów, łodygi czasem do-
chodziły do 5-6 metrów. 
Choć na początku by-
liśmy tym przerażeni, to 
dziś można powiedzieć, 
że nam się udało!

Red.: Czy gmina pod-
jęła działania, aby zdo-
być kolejne pieniądze 
na walkę z intruzem na 
kolejne lata?

- W tym roku pracowni-
cy gminy napisali kolejny 
projekt na dofinansowa-
nie tych działań na kolej-
ne lata z tzw. „środków 
norweskich”. Już otrzy-
maliśmy informację, że 
wniosek przeszedł pozy-
tywną oceną formalną i 
mamy olbrzymią nadzie-
ję, że będziemy mieli pie-
niądze na kolejne pięć 
lat walki.

Red.: Wielu, szczegól-
nie ludzi młodszych za-
stanawia się skąd ten in-
truz wziął się na naszym 
terenie. Czy znamy hi-
storię pojawienia się tej 
rośliny?

- Na terenie naszej gmi-
ny było dużo PGR-ów i to 
ma bezpośredni związek 
z występowaniem barsz-
czu. Przypomnijmy, że 
na początku lat 70-tych, 
każdy kierownik PGR-u 
otrzymał nasiona tej ro-
śliny, aby założyć plan-
tację doświadczalną. 
Roślina miała być przera-
biana na paszę dla krów. 
Kiedy ścinano ją w od-
powiednim momencie 
wzrostu- przed kwitnię-
ciem, nie było większych 
problemów. Zdarzały 
się jednak przypadki, że 
specjalnie hodowano 
większe rośliny dla uzy-
skania lepszych efektów 
wydajności. Wtedy rośli-
na zaczynała już parzyć 
i odnotowano coraz 
liczniejsze przypadki po-
parzeń wymion, języków 
krów, często powodując 
ich poważne choroby. 
Część bydła zwyczajnie 
padało. Kiedy problem 
stawał się powszech-
niejszy, zaprzestano 
przeróbki na paszę, ale 
nie rozpoczęto walki z 
rośliną, która przecież z 
tak wielkim impetem się 
rozprzestrzenia. Fakt, że 
z jednego kwiatostanu 
może powstać do 40 ty-
sięcy nasion spowodo-
wało wielką ekspansję 
barszczu Sosnowskiego 
na terenie naszej gminy. 
Ze skutkami tamtych za-
niedbań, przyszło nam 
walczyć teraz. Choć to 
walka trudna, liczę, że za 
parę lat wyjdziemy z niej 
w pełni zwycięsko.

g
Tak jezioro obłęskie namalowała Alicja Adamczyk.

Brzeg obłęskiego jeziora według Jacka Adamczyka. Wanda Botter namalowała jezioro w Obłężu. Autorem tego obrazu jest Wojciech Czubajewski.

Krystyna Czucha uwieczniła jeden z domków wypo-
czynkowych.
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W centrum Kępic powstało ciekawe miejsce

W poniedziałek, 23 li-
stopada została otwar-
ta galeria artystyczna 
Art Cafe w Kępicach. 
Reakcje pierwszych 
odwiedzających są za-
powiedzią jej sukcesu.

Galeria mieści się przy 
ulicy Niepodległości w 
pasażu handlowo – usłu-
gowym w budynkach 
powstałych w ramach 
inwestycji „Mieszkanie 
Plus”. To efekt oczeki-
wań mieszkańców naszej 
gminy. Przypomnijmy, że 
w 2018 roku opracowu-
jąc Lokalny Program Re-
witalizacji na lata 2018-
2023 dla Gminy Kępice, 
urzędnicy przeprowadzili 
m.in. konsultacje spo-
łeczne wśród wszystkich 
grup wiekowych. Wyni-
kało z nich, że mieszkań-
cy oczekują stworzenia 
miejsca, które łączy kul-
turę i sztukę z kawiaren-
ką. To zainspirowało lo-
kalną administrację do 
podjęcia realnych dzia-
łań w tym zakresie. – Od 
początku naturalnym 
miejscem do utworzenia 
takiej galerii była właśnie 
ta lokalizacja – przyznaje 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. - Cen-
trum miejscowości i łatwy 
dostęp do punktów han-
dlowo – usługowych jest 
niewątpliwym atutem – 
dodaje Pani Burmistrz. Kil-
kanaście tygodni temu w 
gminnych mediach spo-
łecznościowych został 
ogłoszony plebiscyt na 
nazwę galerii. To właśnie 
sami mieszkańcy zdecy-
dowali, że nowe miejsce 
kultury będzie nazwane 
„Art Cafe”. Otwarcie 
galerii odbywa się w cza-
sie pandemii, zatem nie 
wszystkie plany mogły 
zostać wprowadzone od 
razu. Docelowo będzie 

tu można kupić nie tylko 
dobrą kawę, ale skorzy-
stać z oferty rozmaitych 
słodkości. Organizatorzy 
planują rozbudowanie 
menu o oryginalne i lo-
kalne przekąski. – W cza-
sie pandemii musieliśmy 
ograniczyć nasze plany, 
a wszyscy muszą prze-
strzegać ograniczeń. Do 
galerii mogą wchodzić 
jednocześnie maksymal-
nie dwie osoby, w ma-
seczkach i po dezynfek-
cji rąk – uczula Justyna 
Sola – Stańczyk z Kępic-
kiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji. Ale galeria to 
przede wszystkim miejsce 
sztuki. To właśnie tutaj lo-
kalni artyści będą mogli 

wystawiać swoje prace. 
Pięknie wyeksponowane 
i podświetlone obrazy, 
gustownie ułożone ręko-
dzieło przykuwa uwagę 
odwiedzających. – Bar-
dzo dobry pomysł. Nie 
spodziewałem się, że w 
centrum Kępic powsta-
nie takie miejsce. Z pew-
nością będą tu bywał 
– deklaruje Jan Trzebia-
towski, który jako jeden 
z pierwszych odwiedził 
galerię. To jednak nadal 
nie wszystko. W galerii 
będzie się mieścił także 
punkt biblioteczny. Czy-
telnicy będą tu mogli od-
dać lub zamówić książ-
kę, skorzystać z punktu 
ksero, czy wydrukować 
swoje dokumenty. – Kie-
dy już skończy się epide-
mia, chcielibyśmy posze-
rzyć naszą działalność 
także o punkt informacji 
turystycznej. Mamy wie-
le planów, jednak muszą 
zostać one rozłożone w 
czasie z przyczyn oczy-
wistych – wyjaśnia Mar-
ta Borodziuk, dyrektor 
Biblioteki Miasta i Gminy 
Kępice. Od momentu 
otwarcia na naszych 
mieszkańców czeka wie-
le atrakcji. Na ścianach 
i sztalugach wyekspo-
nowano obrazy, które 
powstały w ramach nie-
dawnego pleneru arty-
stycznego, przedstawia-
jące Jezioro Obłęskie i 
Ośrodek „Sobótka”. Na 

ekspozycji dostępne są 
liczne elementy ręko-
dzieła, które – co istot-
ne – są na sprzedaż. – Z 
przyjemnością ogląda 
się wystawione tutaj pra-
ce. To ważne, że są to 
prace naszych twórców 
- sąsiadów i znajomych. 
Miejsce stwarza świetną 
atmosferę – mówi Łucja 
Wojewoda, mieszkanka 
Kępic. Poza doznaniami 
artystycznymi, na odwie-
dzających czekają kolej-
ne niespodzianki. Każdy 
otrzymał gminny kalen-
darz ścienny na 2021 rok. 
– Jest piękny! Bardzo 
dziękuję za ten upomi-
nek i z przyjemnością za-
wieszę go w moim domu 
– deklaruje z kolei Hie-
ronim Bryczek, który już 
rano pojawił się w galerii. 
Już za chwilę wejdzie-
my w okres świąteczny. 
To także skłoniło orga-
nizatorów do kolejnych 
propozycji. Będzie tu 
można zatem skorzystać 
z usługi profesjonalne-
go pakowania prezen-
tów, zamówienia świą-
tecznych stroików, czy 
ręcznie wykonywanych 
kartek świątecznych. Na 
stronie www.artcafe.ke-
pice.pl funkcjonuje sklep 
internetowy za pośred-
nictwem którego można 
nabyć prezentowane w 
galerii prace. Serdecznie 
zapraszamy Państwa do 
odwiedzenia nowego 
miejsca!                          g

- Obecna sytuacja 
jest dla nas bardzo trud-
na – zgodnie przyznają 
kępiccy gastronomicy. 
Konieczność zamknięcia 
drzwi lokali przed klien-
tami i możliwość świad-
czenia usług wyłącznie 
na wynos, spowodowa-
ło istotny spadek obro-
tów. – Oprócz stałych 
klientów, którzy mają 
wykupiony abonament, 
sprzedajemy niewiele 
posiłków osobom indy-
widualnym – przyznaje 
Lucyna Król, która pro-
wadzi w Kępicach jadło-
dajnię oraz punkt z ke-
babem. – Jeżeli sytuacja 
się nie zmieni, wkrótce 
będzie naprawdę cięż-
ko przetrwać – dodaje 
ze smutkiem. Wpływ na 
spadek zainteresowania 
lokalną branżą gastro-
nomiczną ma także fakt, 
że więcej osób zostaje 
na co dzień w domach. 
– Myślę, że ludzie teraz 
spędzają więcej czasu 
w domach, a to powo-
duje, że mają także czas 
na gotowanie. Coraz 
częściej docierają do 
nas takie sygnały – mówi 
z kolei Joanna Kołodziej 
z kępickiej restauracji 
„Diana”. 

Jak wynika z dotych-
czasowych informacji 
rządowych, aktualne 
obostrzenia mają po-
trwać przynajmniej do 
27 grudnia. Co będzie 
później, jeszcze nie wia-
domo. Kiedy podob-
ne obostrzenia obo-
wiązywały w okresie 

Kępickie restauracje i bary zapraszają do korzystania z usług

Świąt Wielkanocnych, 
zachęcaliśmy naszych 
mieszkańców do za-
mawiania u naszych 
gastronomików potraw 
świątecznych, aby choć 
w ten sposób wspomóc 
ich działalność. Czy te-
raz restauratorzy przygo-
towali ofertę bożonaro-
dzeniową?

- Już przygotowali-
śmy i opublikowaliśmy 
w mediach społeczno-
ściowych świąteczno 
– wigilijne menu – mówi 
Amadeusz Maciaszek 
ze Spółdzielni Socjalnej 
„Teraz My”, która pro-
wadzi m.in. stołówkę w 
kępickiej szkole. – Na 
ten okres przygotowali-
śmy szeroką ofertę po-
traw. Proponujemy m.in. 
zupy, pierogi, krokiety, 
bigos, sałatki, ryby i mię-
sa. Możemy także przy-
gotować inne potrawy 
według indywidualnego 
zamówienia – zapewnia 
Amadeusz Maciaszek. 
Zamówienia można 
składać do 18 grudnia 
pod numerem telefonu 
531 448 237. Ponadto w 
stołówce funkcjonują-
cej w dni powszednie, 
cały czas mieszkańcy 
mogą zamawiać obia-
dy w bardzo przystęp-
nych cenach. Spółdziel-
nia „Teraz My” świadczy 
także usługę dowozu 
potraw, więc jest to roz-
wiązanie bardzo wygod-
ne dla klientów.

- Zamówienia na po-
trawy świąteczne już 
można do nas składać 

pod nr 881 481 043 – po-
twierdza Lucyna Król z 
„Królewskiego Jadła”. 
– Proponujemy trady-
cyjne potrawy świątecz-
ne – pierogi, krokiety, 
dania mięsne, śledzie, 
ryby, sałatki. Dostosu-
jemy się także do in-
dywidualnych wyma-
gań klientów, jesteśmy 
otwarci na współpracę 
– dodaje właścicielka. 
Ponadto w jadłodajni 
zlokalizowanej w tzw. 
kępickim pawilonie każ-
dego dnia można zaku-
pić obiad. - Codziennie 
oprócz stałego menu, 
proponujemy dania 
dnia w przystępnych 
cenach, można nawet 
wybrać mniejszą lub za 
niewielką dopłatą więk-
szą porcję – przypomina 
Lucyna Król. Mały obiad 
można skonsumować już 
za 9 złotych, ten większy 
za 13 zł. Ponadto przy ul. 
Kościuszki właścicielka 
prowadzi także punkt z 
kebabem. Czynny jest w 
godz. 12-20, a zamówie-
nia można składać pod 
nr tel. 577 664 017 - w 
tym przypadku właści-
cielka zapewnia dowóz 
do klienta. Szczegółowe 
menu opublikowane jest 
w mediach społeczno-
ściowych.

O świątecznej ofercie 
mówi także właściciel-
ka restauracji „Diana”. 
– Oferujemy klientom 
pierogi z różnym nadzie-
niem, sałatki, barszcz i 
inne typowe, świąteczne 
potrawy. Już przyjmuje-

Kępickie menu
Trwająca pandemia wymusiła zamknięcie m.in. usług 
gastronomicznych dla klientów, które teraz świadczone są 
wyłącznie na wynos. Sprawdzamy jak ta sytuacja zmieniła 
nasz lokalny rynek i czy na zbliżające się święta nasi restau-
ratorzy przygotowali specjalne menu…

my zamówienia, zachę-
camy także do ustalania 
indywidualnego menu, 
wykonania którego 
również się podejmie-
my – mówi Joanna Ko-
łodziej. Na co dzień w 
restauracji obowiązuje 
szerokie menu, są także 
przygotowywane dania 
dnia. W tym lokalu za-
mówimy z dowozem nie 
tylko dania obiadowe, 
ale także pizzę czy ke-

Upominki cieszą naszych gości.

Galeria już przyciąga 
mieszkańców

W galerii wyeksponowano nie tylko obrazy, ale także 
rękodzieło.

Obrazy przykuwają uwagę zwiedzających.

Maciej Bednarek z kępickiej biblioteki otwiera w 
poniedziałkowy poranek drzwi do galerii zapraszając 
naszych mieszkańców do nowego miejsca.

Restauracja Diana to nie tylko dania obiadowe, ale także m.in. pizzeria.

W budynku kępickiej szkoły Spółdzielnia „Teraz My” prowadzi usługi gastronomicz-
ne. Przy ulicy Sikorskiego 18 w Kępicach działa także Rollo Bar.

bab. – Zachęcam Pań-
stwa do kontaktu z nami 
pod numerem 500 218 
116 – zaprasza Joanna 
Kołodziej.

Przy ulicy Sikorskiego 
18 w Kępicach działa 
także Rollo Bar, w któ-
rym możemy zamówić 
m.in. kebaby, zapiekan-
ki, hamburgery czy hot 
– dogi. Ze szczegółową 
ofertą tego lokalu moż-
na także zapoznać się w 

mediach społecznościo-
wych. Lokal zapewnia 
dowóz na telefon – kon-
takt 574 460 457.

Jak widać oferta na-
szych przedsiębiorców 
jest bardzo szeroka i 
dostosowana do wielu 
gustów i potrzeb. Zachę-
camy naszych miesz-
kańców do korzystania 
z usług lokalnej gastro-
nomii.       

                  g

Lucyna Król prowadzi jadłodajnię w kępickim pawilonie oraz punkt z kebabem przy 
ul. Kościuszki
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Pomorskie Hospicjum 
dla Dzieci zapewnia po-
moc lekarską, psycholo-
giczną i socjalną dla ro-
dzin dotkniętych bardzo 
trudną sytuacją. -  Zdaje-
my sobie sprawę z tego, 
jak ogromne znaczenie 
ma troskliwa opieka nad 
rodzeństwem i rodzica-
mi umierającego dziec-
ka. Staramy się sprawić, 
aby rodziny w tak trud-
nym dla nich momencie 
nie czuły się samotne – 
mówi Monika Bojarczuk, 
kierownik biura hospi-
cjum. Bardzo często sy-
tuacja tych rodzin jest 
dodatkowo obciążona 
problemami materialny-
mi. Aby dziecko mogło 
przebywać w hospi-
cjum, jeden z rodziców 
musi zrezygnować z 
pracy żeby być razem 
z nim. – W dodatku ten 
rok jest bardzo trudny. 
Przez pandemię część 
rodziców straciła źródło 
utrzymania. Każda po-
moc jest dużym odcią-
żeniem – dodaje Monika 

Pomagają w świątecznym okresie

Bojarczuk. Akcja „Mi-
kołaje dla Hospicjum” 
trwa już od sześciu lat. 
Zaprzyjaźnione z hospi-
cjum firmy i instytucje już 
we wrześniu otrzymują 
od pracowników suge-
stie, czego najbardziej 
brakuje tym rodzinom. – 
W pierwszym roku trwa-
nia akcji przygotowa-
liśmy drobne upominki 
dla wszystkich 42 pod-
opiecznych i przekaza-
liśmy je anonimowo do 
hospicjum – przypomi-
na Ewelina Jaworska – 
Schewda, nauczycielka 
z kępickiej szkoły, która 
podjęła się organizacji 
tej akcji w naszej gmi-
nie. W kolejnych latach 
organizatorzy otrzymy-
wali już spersonalizowa-
ne listy do Mikołaja, co 
pozwoliło na sprezento-
wanie rzeczy najbardziej 
potrzebnych i oczekiwa-
nych. – Zawsze staramy 
się spełnić każde marze-
nie dziecka. Nie tylko to 
z listu, ponieważ rodzi-
ce często proszą o naj-

Aktywność na świeżym powietrzu

Sezon zimowy z lodowiskiem
Kępicki Ośrodek Sportu 
i Rekreacji podobnie 
jak w roku ubiegłym 
zaprosi mieszkańców 
i wszystkich amatorów 
ruchu na świeżym po-
wietrzu do korzystania z 
Lodowiska Miejskiego. 
W tym roku,  lodowisko 
zlokalizowane na placu 
ks. Prałata Osipowicza 
w Kępicach ma rozpo-
cząć swoją działalność 
jeszcze w grudniu. Ze 
ślizgawki będzie można 
korzystać codziennie aż 
do 1 marca 2021 r.

Na lodowisku z uwagi 
na sytuację epidemio-
logiczną związaną z wy-
stępowaniem choroby 
COVID-19 będzie obo-
wiązywać dezynfekcja 
dłoni oraz przestrzega-
nie obowiązujących za-
sad reżimu sanitarnego. 
Pracownicy lodowiska 
będą dezynfekować 
wszystkie sprzęty uży-
wane przez klientów, a 

więc łyżwy, kaski i pin-
gwinki do nauki jazdy, 
które można wypoży-
czyć na miejscu. 

- Obecne przepisy nie 
mówią o limicie osób 
korzystających jedno-
cześnie z lodowisk. W 
tej chwili zakładamy 

jednak, że jednorazowo 
na tafli nie może prze-
bywać więcej niż 60 
osób. Nasze lodowisko 
zorganizowane będzie 
na świeżym powietrzu 
zatem nie mamy aż tak 
rygorystycznych ograni-
czeń jak obiekty kryte. 
Będziemy jednak na bie-

bardziej podstawowe 
rzeczy – zauważa pani 
Ewelina. W Kępicach 
w tę akcję włączają się 
zarówno osoby prywat-
ne, ale także instytu-
cje - jak choćby szkoły, 
urząd, czy Ośrodek Po-
mocy Społecznej. – Od 
trzech lat pracownicy 
naszego urzędu włą-
czają się w akcję. Każ-
dy referat otrzymuje list 
od rodziny, której po-
maga. Z reguły paczki 
są znacznie bogatsze, 
niż oczekiwały rodziny 
– przyznaje Rafał Rako-
czy, koordynator akcji w 
urzędzie. Potwierdza to 
także Ewelina Jaworska 
– Schweda. – Do paczek 
oprócz tych podstawo-
wych rzeczy trafiają za-
bawki, gry, książeczki, 
żeby na buziach malu-
chów zagościł uśmiech  
- mówi. Pod koniec li-
stopada paczki zosta-
ły przygotowane przez 
kępickie instytucje. -  Są 
ludzie, na których za-
wsze można liczyć i tak 

Nieoceniona pomoc
Takie gesty jednoczą ludzi. Kępiczanie po raz kolejny wzięli udział w akcji  
„Mikołaje dla hospicjum”.

jest z mieszkańcami Kę-
pic. Mieszkają tam na-
prawdę wspaniali ludzie 
o wielkich sercach. To 
jest cudowne i nieoce-
nione – cieszy się Monika 
Bojarczuk z hospicjum. 
W poprzednich latach 
paczki dzieciom wręczał 
Mikołaj. W tym roku ze 
względu na pandemię 
i panujące obostrzenia, 
najprawdopodobniej 
paczki zostaną przeka-
zane rodzinom przez pie-
lęgniarki. – Z pewnością 
podarunki wspomogą 
te rodziny. Każdy pre-
zent jest na wagę złota, 
cieszymy się, że możemy 
podtrzymywać tradycję, 
a tylu wspaniałych ludzi 
wokół chce nam poma-
gać – kończy pani Moni-
ka. 

                         g

Ta pomoc jest nieocenio-
na, a mieszkańcy Kępic 
wspaniali! Bardzo dzię-

kujemy! - mówi Monika 
Bojarczuk z hospicjum.

Tegoroczne podarunki przygotowane przez pracowni-
ków gminnych instytucji wraz z koordynatorami akcji.

żąco monitorować sytu-
ację i regulować ten li-
mit do aktualnej sytuacji 
epidemiologicznej - wy-
jaśnia Justyna Sola-Stań-
czyk, dyrektor organiza-
cyjny KOSiR sp. z o.o.

Wstępnie lodowisko 
w tym sezonie będzie 
otwarte codziennie w 
godz. 12:00 – 21:00. 

Lodowisko będzie 
czynne także w Świę-
ta Bożego Narodzenia 
oraz w Nowy Rok.  In-
formacje będą przeka-
zywane na plakatach 
informacyjnych oraz na 
naszych stronach inter-
netowych.

- W związku ze zmianą 
terminu ferii zimowych 
chcemy także przygo-
tować ofertę dla dzieci 
pozostających w domu. 
To będzie dla nich jedna 
z niewielu form aktyw-
ności i wypoczynku – 
zapewnia Justyna Sola 
– Stańczyk.   
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Konkurs „Srebrne Serce” rozstrzygnięty

Już  po raz drugi w 
naszej gminie odbył się 
konkurs „Srebrne Ser-
ce” w ramach projektu 
„Srebrna Sieć”. Konkurs 
miał na celu wyłonić 
aktywnych seniorów 
powyżej 60 roku życia, 
którzy chętnie angażują 
się w działania na rzecz 
gminy, społeczeństwa 
i miejsca zamieszkania. 
- Celem konkursu było 
zwiększenie aktywności 
seniorów oraz doce-
nienie pracy osób wy-
różniających się swoją 
postawą i zaangażowa-
niem społecznym – wy-
jaśnia Marzena Grabow-
ska z Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Kępicach. 
W tym roku zgłoszonych 
zostało 11 kandydatów 
z całej gminy. We wrze-
śniu komisja powołana 
przez Burmistrza Kępic 

Mają wielkie serca
Uwielbiają działać na rzecz swojego środowiska. Jak sami mówią, nie potrafią usiedzieć w 
miejscu. Angażują się w realizację wielu projektów. Jedni udzielają się charytatywnie, inni 
artystycznie, jeszcze inni działają w lokalnych stowarzyszeniach. Łączy ich jedno – wspól-
na pasja do działania!

Zwycięzcą tegorocznego plebiscytu został Pan Alek-
sander Dziwik.

Mieszkanka Kępic pisze książki

Joanna Jahnz- rocznik 
’88, mieszkanka Kępic, 
autorka opowiadania 
dla dzieci „Złoty Smok 
Rika”. Z wykształcenia 
opiekunka dziecięca i 
technik usług kosmetycz-
nych. Uwielbia podróżo-
wać, stale podnosi swoje 
kwalifikacje zawodowe. 
Spełnia swoje marzenia, 
których ma całe mnó-
stwo. 

Red.: Skąd pomysł na 
napisanie książki? 

Joanna Jahnz: Pracu-
jąc w sklepie z kosme-
tykami miałam bardzo 
dużo czasu i któregoś 
dnia pomyślałam sobie, 
że napisze książkę. A że 
posiadam dużą wyobraź-
nię i zamiłowanie do fan-
tastyki postanowiłam na-
pisać książkę o smoku. 

Red.: O czym konkret-
nie opowiada książka 
„Złoty smok Rika”? 

JJ: Książka opowiada 
o przygodach smoczy-

cy Riki. W książce przed-
stawione są losy oraz 
przygody jej i jej rodziny. 
Opowieść opisuje rela-
cje między nimi. Rika w 
opowiadaniu ratuje swo-
ich dziadków z artefaktu. 
Opisane są tam kraina i 
galaktyka, w której żyją 
postacie. Cała historia 
opowiadana jest oczami 
smoka. 

Red.: Skąd te smoki? 
Czemu fantastyka?

JJ: Fantastyka jest moim 
ulubionym rodzajem lite-
rackim. Bardzo dużo ksią-
żek przeczytałam właśnie 
w tej tematyce, a smoki 
są moimi ulubionymi po-
staciami. Chciałam napi-
sać coś więcej niż tylko o 
krzywdzeniu ich. Smoki są 
moimi przyjaciółmi pozy-
tywnie zakręconymi. 

Red.: Dlaczego napi-
sałaś akurat książkę dla 
dzieci? 

JJ: Głównym powo-
dem, dla którego napi-
sałam książkę dla dzieci 

zapoznała się z doku-
mentami i prezentacją 
kandydatów. – Komisja 
nie miała łatwego za-
dania. Wśród kandyda-
tów zgłoszonych w tym 
roku były fantastyczne 
osobowości, bardzo za-

był organizowany kon-
kurs w tej dziedzinie. I tak 
właśnie pomyślałam, że 
mogłabym wziąć w nim 
udział. 

Red.: Czy wygrałaś ten 
konkurs? 

JJ: Niestety nie wygra-
łam go, ale znalazła się 
firma wydawnicza „Pan 
Wydawca”, który był za-
interesowany wydaniem 
mojego opowiadania. 
Nasza współpraca była 
naprawdę owocna. 

Red: Czy jest to pierw-
sza wydana książka? 

JJ: Na chwilę obecną 
tak. Chociaż w przygoto-
waniu są jeszcze inne. 

Red.: Czy to będą 
książki dla dzieci czy 

angażowane w życie 
naszej gminy – przyznaje 
Stanisław Grześkowiak, 
przewodniczący Rady 
Seniorów Gminy Kępice. 
– Po burzliwej, ale owoc-
nej dyskusji wyłoniliśmy 
zwycięzców oraz przy-

znaliśmy wyróżnienia – 
dodaje przewodniczący 
Grześkowiak. W tym roku 
zwycięzcą plebiscytu zo-
stał  Pan Aleksander Dzi-
wik, drugie miejsce zaję-
ła Pani Emilia Konicer, a 
trzecie Pan Helmut Neh-
ring. Natomiast pozosta-
li kandydaci otrzymali 
wyróżnienia. W tym za-
cnym gronie znalazły się 
Panie -Janina Janowicz, 
Maria Kruszczyńska, Ma-
ria Ławrenowicz, Hali-
na Makar, Zofia Vogiel. 
Natomiast wśród Panów 
wyróżnienia otrzymali:  
Eugeniusz Deszczyków, 
Jerzy Flegel i Marian Soł-
tysik. Pod koniec listo-
pada samorządowcy 
wręczyli laureatom wy-
różnienia. – Ze względu 
na pandemię nie mogli-
śmy zorganizować uro-
czystości, podczas której 

może pojawi się coś dla 
dorosłych? 

JJ: Będą to książki za-
równo dla dzieci, jak i dla 
dorosłych. Obecnie pra-
cuję nad książką dla do-
rosłych pt. „Zakochana 
dziennikarka”. W książce 
będą opisane losy dzien-
nikarki, która mieszka w 
Las Vegas. Będzie w niej 
dużo historii miasta, oraz 
perypetie miłosne głów-
nej bohaterki.  Na chwi-
lę obecną czekam na 
rozstrzygnięcie konkursu 
literackiego z książkami 
dla dorosłych. Wysłałam 
na konkurs swoją pracę 
pt. „Kosmetyczka”, ale 
wyniki będą dopiero w 
styczniu.  
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W SKRÓCIE

Coraz mniej odpadów

Z naszej gminy zniknęło 
ponad 20 ton odpadów 
pochodzenia rolniczego.

W październiku zakoń-
czyła się realizacja projek-
tu współfinansowanego 
z Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej. W ra-
mach zadania unieszkodli-
wieniu poddano 21,30 ton 
odpadów takich jak opa-
kowania po nawozach, 

worki typu Big Bag  oraz 
siatka i sznurek do owi-
jania balotów. Odpady 
porolnicze zostały usunię-
te z gospodarstw rolnych 
z czterech miejscowości: 
Płocko, Przytocko, Osowo 
i Podgóry. Odpady zosta-
ły bezpłatnie odebrane 
od rolników, a następnie 
przewiezione do miejsca 
ich unieszkodliwienia. 
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Drugie miejsce zajęła Pani Emilia Konicer.

Czy smok  
może być dobry?

moglibyśmy wręczyć na-
grody – mówi Magdale-
na Majewska, Burmistrz 
Kępic. – Z każdym z na-
grodzonych spotkaliśmy 
się na chwilę osobiście 
dziękując za codzien-
ne zaangażowanie i 
gratulując tak piękne-
go wyróżnienia – doda-
je Burmistrz Majewska.  
Laureaci nie kryli zasko-

czenia, a momentami 
nawet wzruszenia. 

Projekt pn. ,,Srebrna 
Sieć”, współfinansowa-
ny jest z Europejskiego 
Funduszu Społecznego 
w ramach Regionalne-
go Programu Opera-
cyjnego Województwa 
Pomorskiego na lata 
2014-2020.                                    

                             g 

Trzecie miejsce zdobył Pan Helmut Nehring.

W SKRÓCIE

Biblioteka w reżimie  
sanitarnym

W ostatnim czasie in-
stytucje kultury nie mogły 
działać ze względu na pa-
nujące obostrzenia. – 

Od 30 listopada otwie-
ramy naszą bibliotekę 
dla spragnionych książek 
czytelników – cieszy się 
Marta Borodziuk, dyrektor 
Biblioteki Miasta i Gmi-
ny Kępice. Biblioteka jest 
otwarta od poniedziałku 
do piątku w godz. 11 -19. 
Jednocześnie mogą w niej 
przebywać tylko 3 osoby. 

– Prosimy o przestrzeganie 
wszelkich nakazów. Cho-
dzi przede wszystkim o za-
krywanie nosa i ust, dezyn-
fekcję rąk – przypomina 
Marta Borodziuk. – Warto 
też pamiętać o pozytyw-
nej energii i uśmiechu, 
które są równie ważne – 
dodaje. Przypominamy, że 
w galerii Art Cafe funkcjo-
nuje punkt biblioteczny, 
w którym można oddać 
książki, lub złożyć rezerwa-
cję na interesujące nas 
pozycje.                             g 

Pracownicy kępickiej biblioteki zachęcają mieszkań-
ców do wypożyczania książek.

Poprzedniej zimy z lodowiska licznie korzystali miesz-
kańcy naszej gminy. 
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Choć od otwarcia 
galerii Art Cafe przy uli-
cy Niepodległości w 
Kępicach minęło za-
ledwie kilka dni, to jej 
działalność rozwija się 
wyjątkowo prężnie. W 
pierwszych dniach jej 
funkcjonowania, od-
notowano wiele od-
wiedzin mieszkańców 
naszej gminy. – Zainte-
resowanie jest spore, 
mieszkańcy spacerując 
przez centrum miejsco-
wości chętnie zagląda-
ją do galerii nie tylko po 
to, aby obejrzeć wysta-

Sztuka on-line
Kępicka galeria Art Cafe właśnie otworzyła swój sklep internetowy. Prace lokalnych arty-
stów są już dostępne.

wione prace, ale także 
z przyjemnością zama-
wiają kawę na wynos 
w naszej kawiarence – 
mówi Danuta Jüngling, 
pełniąca dyżury w gale-
rii.  Tymczasem właśnie 
uruchomiono stronę in-
ternetową, za pomocą 
której można dokonać 
zakupów on-line. – Moż-
liwość internetowych 
zakupów asortymen-
tu z galerii daje szansę 
nabycia prac naszych 
artystów miłośnikom 
sztuki nie tylko z Polski, 

ale ze świata. Już otrzy-
małam wiele sygnałów 
od byłych mieszkańców 
naszej gminy, obec-
nie mieszkających za 
granicą o chęci doko-
nania zakupów za po-
średnictwem Internetu 
– przyznaje Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kę-
pic. Ale to nie wszystkie 
zalety tej formy prezen-
tacji prac. – Dla nas 
niezwykle istotne jest 
promowanie naszych 
lokalnych twórców i ich 
prac. Mamy nadzieję, 

Strona sklepu internetowego jest czytelna i intuicyjna.

że ta strona doskona-
le połączy te wszystkie 
funkcje – dodaje Bur-
mistrz Majewska. Du-
żym atutem portalu jest 
jego przejrzystość i intu-
icyjność. Oferowane w 
galerii produkty umiej-
scowione są w odpo-
wiednich kategoriach, 
co znacznie ułatwia od-
nalezienie konkretnego 
asortymentu. – Stworzyli-
śmy kilka kategorii, m.in. 
biżuterię, dekoracje, 
haft, rzeźbiarstwo, wikli-
niarstwo i wiele innych. 

W każdej z nich produkt 
jest prezentowany in-
dywidualnie, opisany 
i zaprezentowany na 
zdjęciu – wyjaśnia Justy-
na Sola – Stańczyk z Kę-
pickiego Ośrodka Spor-
tu i Rekreacji. Klient po 
wybraniu towaru, ma 
możliwość skorzystania 
z wielu metod płatno-
ści, a paczka może być 
wysłana za pośrednic-

twem m.in. operatorów 
pocztowych, czy firm 
kurierskich. Z pewnością 
wizyta w sklepie Art Cafe 
w okresie świątecznym 
może być świetną in-
spiracją do znalezienia 
idealnego prezentu dla 
naszych bliskich. Zapra-
szamy na stronę www.
artcafe.kepice.pl.             
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